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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2017-04-06, § 12 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 6 april 2017 kl. 17.00 – 17.10 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 18 april 2017 

  

 

Jan Valeskog Joakim Larsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordföranden  

Joakim Larsson (M) vice ordföranden  

 

Margareta Stavling (S)  

Anders Göransson (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Torbjörn Erbe (M)  

Alexandra Östback (M)  

Mattias Keresztesi (M)  

Abit Dundar (L)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Birger Kato (S) för Maria-Elsa Salvo (S) 

Anna Bäcklund (MP) för vakant (MP) 

Maria Ljuslin (V) för Rikard Warlenius (V) 

Marie-Louise Gudmundsson (M) för Monika Jenks (M) 

 

 
Ersättare: 

Elsemarie Bjellqvist (S)  

Veronica Eriksson (MP)  

Jihad Adlouni (M)  

Marianne Pettersson (M)  

Emilie Fors (L)  

Michaela Hollis (KD)  

 
Tjänstemän: 

 Tf förvaltningschefen Gunnar Jensen, Jenni Almgren, Göran Carlberg, 

Sara Lundén, Lena Mittal och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreterarna 

Oscar Lavelid och Daniel Carlsson Mård och personalföreträdaren Luis 

Lopez för §§ 1-5, 7-8. 
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 § 12 
Nya bostäder med klassisk arkitektur. Motion (2016:100) 
av Joakim Larsson (M) och Sten Nordin (M). Svar på 
remiss 
Dnr E2016-04106 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 8 mars 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), Lennart Tonell m.fl. 

(MP) och Maria Ljuslin (V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Abit Dundar 

(L) föreslår att nämnden beslutar att tillstyrka motionen och 

att därutöver anföra: 

 

Stockholm har under sina dryga 750 år genomgått många 

utbyggnadsperioder, men ingen som kan mäta sig med den vi 

nu är mitt i. I närtid ska 40 000 nya bostäder fram, men vi vet 

redan att behoven av bostäder ingalunda kommer att täckas av 

detta, utan stadens utbyggnad kommer att fortsätta. 

 

Det finns en i högtidstalen stor samstämmighet i att vi nu 

skall bygga den täta staden och ta tillvara stenstadens 

kvalitéer. Ändå finns det fortfarande planer som inte stämmer 

överens med dessa ideal och där tätheten är alldeles för låg. 

Planeringen av framtidens Stockholm måste utmana de 

normer och bestämmelser som tagits fram för att bygga en 

gles stad. De gamla idéerna finns kvar som frusen ideologi 

trots att få står för den öppet. Utgångspunkten måste vara att 

gator och torg ägs av staden medan fastigheter i huvudsak ägs 

privat. Mindre fastigheter ger både fler aktörer, spridd 

ägarbild, ett varierat intryck och en diversifierad arkitektur. 

Här har staden med sitt stora markinnehav en viktig roll när 

den markanvisar. 

 

Det finns behov av att, inte minst nu när bostadsbyggandet 

måste öka markant, i ännu större utsträckning planera för en 
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utbyggd stenstad och promenadstad. Och att detta tillåts ske 

inte bara i den gamla innerstadens närhet utan även låter nya 

delar av ytterstaden präglas av detta. Jag tror inte att en ny 

årsring av tämligen själlösa punkthus blir något bra minne av 

2010- och 20-talen.  

 

I detta sammanhang bör Stockholms stad, i samarbete med 

byggbranschen, planera flera områden utifrån en mer klassisk 

byggnadsstil som efterfrågas av många stockholmare. Dessa 

vägledningar måste komma in på ett tidigt stadium i 

planeringen, så att det inte motverkar de nödvändiga 

ambitionerna att väsentligt öka tempot i planprocessen och 

minska detaljstyrningen. De övergripande målen måste därför 

vara desto tydligare i ett tidigt skede av beslutsprocessen, 

oavsett om det är modern arkitektur som skall råda i området 

eller en som mer knyter an till den klassiska stenstaden. I 

båda fallen bör täthet och översiktsplanens målsättningar 

beaktas i än större utsträckning. 

 

Samtidigt är det viktigt att de fysiska gränserna mellan det 

som är gemensamt och det som är enskilt är tydliga. Ju 

tydligare gränser, desto bättre fungerar stadslivet. Exempelvis 

ger slutna kvarter tydliga gaturum och välanvända gårdar. 

Öppna bebyggelsemönster där det är otydligt var gränsen går 

mellan privat och offentligt ger ofta resultatet att ingen 

använder gårdarna; de uppfattas för privata av allmänheten 

och för allmänna av de närboende. Bra bostäder kan nämligen 

inte skiljas från bra stadsmiljöer, de är delar av samma sak. 

Stadens form har en avgörande betydelse för resultatet. 

Punkthus i skogsbackar blir aldrig lika bra som 

sammanhängande stadsmiljöer: det blir färre lägenheter, 

tråkigare stadsmiljöer och otryggare stadsdelar.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Jan Valeskog (S) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Jan 

Valeskog m.fl. (S), Lennart Tonell m.fl. (MP) och Maria Ljuslin 

(V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och Abit Dundar (L) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Michaela Hollis (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden 

Joakim Larsson m.fl. (M) och Abit Dundar (L). 
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 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


